
L'equip de govern PP-BLOC
ens 'costa' als benicarlandos

. 40 milions de pessetes l'any

EL CAMINANTE
A.RRIBA A SANTIAGO

iCbntinuen les deficiències
/'. ,f. ;r . '- ...~.,,~

..' '. al Centre Comercial
. .

I

de Benicar

. José Luís Guzman .
anuncia un estudi
previ per determinar
el valor arqueològic
de la Tossa
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Proliferació de centres comercials

EL PSPV- PSOE denuncia
anomalies al centre comer

cial de Benicarló

TEXT: redacció

FOTOS: lIulsagarcia

Mesos després de la
seua inauguració, el centre
comercial i d'oci costa de
Azahar continua donant
que parlar. Després de la
polèmica al voltant dels
accesos per la ratlla del
terme, amb stops i pre
ferències de pas que no
agradaven ningú i que pro
vocaren les queixes,
escrits i concentracions de
centenars de ciutadans; les
crítiques continuent actual
ment.
Ressolució d'antics
conflictes

El centre comercial i
d'oci Costa Azahar va ser
inaugurat al mes de junyen
el que eren els terrenys de
l'qntiga fàbrica de mobles
Palau. Uns 80.000 metres
quadrats de superficie que
van necesitar una inversió

. de 36 milions d'euros. Des
prés de tres anys de ges
tions adminsitratives i tas
ques de construcció, la por
tada endavant d'aquest
projecte significava el sote
rrament d'antics conflictes
com és el cas dels "impa
gats" treballadors de
Palau, que en fer fallida
l'empresa van quedar-se
sense feina i sense els
diners corresponents. Floi
rac, empresa responsable
de la construcció del centre
comercial, es va fer càrrec
de la liquidació d'aquestes
despeses, de fet, aquest
era un dels compromisos i
condicions que se li van
imposar per poder engegar
el projecte.

S'acabava d'aquesta
manera, un època de nego
ciacions infructuoses i

començava a fer arrels,
d'alguna manera, el Beni
carló del futur, el consumis
me havia plantat la seua
llavor i la ciutat tindria el

parc comercial i d'oci més
gran de tota la provincia
amb una setantena de
locals dedicats a la roba, la
bellesa, els complements,

les joguines, electrodomès
tics ... etc. A més, després
de la reduïda oferta cine
matogràfica a la ciutat, l'o
bertura d'aquest centre sig
nificava la posada en
marxa d'un multicinema
amb onze sales.

Malgrat els bons inicis i
el paper destacat que va
tindre Floirac en aquest
sentit, els últims esdeveni
ments fan pensar que ni
l'empresa està complint tan
bé com en principi es pen
sava que ho faria, ni que
les coses puguen anar
millor en un futur en aquest
centre comercial.

Després dels conflictes,
ja més o menys solucio
nats, al voltant de la ratlla
del terme, el PSOE ha fet
públic que el centre compta
amb "anomalies i defi
ciències importants".
Unes deficiències que
segons asseguren es con
creten en uns "accessos
deficients i perillosos,
que, igual que la resta
d'instaHacions, s'inun
den quan plou, obligant
els conductors a efectuar
una perillosa maniobra
en la N-340". A més, recor
,den que FLOIRAC, S.L.
·s'ha negat en tot moment a
dipositar "una fiança que
avale la construcció dels
mateixos". Un aspecte en
el que irònicament sembla
ser que també s'havia com
promés.

Des de les files socialis
tes es denuncien també
deficiències en les boques
d'incendi on "no arriba
suficient pressió" i criti
quen que haja "un pla d'e
vacuació desconegut i
sortides d'emergència
tancades amb cadenat".
Segons el PSPV- PSOE de
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Hi ha negoci per tots??

Les falles del 2004
ja tenen cartell

Benicarló, a totes aquestes
deficiències, que només
són una mostra de la situa
ció actual, se suma la con
nexió dels seus desaigües
als de l'Avinguda Papa
Luna, "sent aquesta una
de les causes dels pro
blemes d'evacuació ja
coneguts pels benicar
landos en la zona del
Morrongo".

Però més enllà de les
mancances, els socialistes
asseguren que tampoc
tenen notícia que el centre
haja proporcionat cap con
traprestació a la ciutat,
"com si ha sabut demanar
l'ajuntament de Vinaròs
amb la instaHació de
superfícies similars", ja
que es faran carrec de la
construcció d'una pista d'a
tletisme.

Consideren que amb la
construcció del Costa Aza
har no s'ha liquidat un
impost el de béns immo
bles (I.B.I.) "que pot estar
sobre els 150.000:¡/:, és a
dir, els 25 milions de pes
setes". Es per tot això que
no entenen com "els sen-

L'auditori de Benicarló es
va convertir dissabte en
l'escenari de la presentació
de les falleres que integra
ran la cort d'honor de les
falleres majors de Benicarló
del 2004. Una cort d'honor
que encapçalaran Lorena
Cerdà Moros i Cristina
Lambies Sanchez com a
fallera infantil. A més d'a
questa presentació en
societat, es va voler desvet-

yors Mundo i Fabra
donen el seu vistiplau a
unes instaHacions, quan
no i!-legals, perilloses o
deficients, assenyalant
les com l'obra emblemàti
ca del Partit Popular a
Benicarló" .

Carrefour a Vinaròs
Malgrat tot, el que sí és

cert es que la historia del
Costa de Azahar i el projec
te de Carrefour a Vinaròs,
arranca de forma diferent,
els deutes d'una fàbrica per
un costat i un lloc lliure de

llar el nom dels premiats al
concurs de cartells de
falles, en aquest sentit el
primer premi se'l va empor
tar José Maria Compte per
"Inspiració fallera 2004,
amb una dotació de 450
euros. D'altra banda, l'accè
sit fou per a Nit de la Cremà
de Carles Guasacs amb
una dotació de 150 euros.

conflictes per l'altre. No
obstant, el que si que resul
ta incomprensible no és la
capacitat negociadora dels
ajuntaments sino la pemisi
vitat del govern valencià
amb les grans superficies
comercials. A ningú no li
passa per alt que a la
comarca i sobretot a
Vinaròs s'estan trencant, al
igual que a les nostres
aules, les ratios aconsella
bles de grans superficies
comercials.

Només cal fer una mica
de memòria per recordar

els problemes que parei
xien haver per la cosntruc
ció de una gran supèrficie a
Benicarló, inconvenients
relacionat amb les quotes i
percentatges, ara però, a
Vinaròs no s'ha contabilit
zat que el parc comercial
que ja estim construint i
que pretén inaugurar a
finals d'any tindrà 7.000
metres quadrats i preveu
incloure un hipermercat a
més d'una galeria de
comerç on s'estan barallant
noms de firmes importants
com Zara o Cortefiel i que
comtparà a l'hora amb una
zona d'oci amb multicines.

De fet l'objectiu és que al
2.005 el polígon industrial
de Vinaròs es convertisca
en el centre comercial més
gran de la província, supe
rant d'aquesta manera, el
de Benicarló. Ara la pre
gunta que potser calga fer
se és si hi ha negoci per
tots ... i en tot cas, quin dels
dos centres haurà de tan
car primer....
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L'equip de govern PP-BLOC 'costa'
qüasi 40 milions de pessetes l'any en sous

RETRIBUCIONS AJUNTAMENT 2003 (sols equip de govern PP-BLOC)'" I
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A consíderan que son 12 pagues excepte FIQS f(14} i al no poder accedir a l'atur no es cotitza a la Seg,Soclal eixe percentatge

-----------TEXT: redacció

La Veu, després d'haver-se atorgat els regidors del nos
tre ajuntament els seus sous, aprovats en Ple, i després
d'haver estat publicats al butlletí oficial de la província
(BOP), ha considerat, igual que en anteriors legislatures,
fer-los públics perquè la ciutadania tinga constància del
cost que ens generen. El quadre que us presentem
només inclou els sous de l'equip de govern (PP-BLOC), la
resta de regidors cobraran en relació a les comissions
informatives que tinguen atorgades i als plens, tenint en
compte que només cobraran per aquelles a les quals
hagen assistit. Cal fer esment que al portaveu del PSOE,
Escuder, no l'incloem dins el llistat anterior perquè no és
govern, i va renunciar a la seua dedicació parcial en Ple
(cosa que esperem el govern municipal ho fiscalitze).

Des del nostre mitjà no pretenem fer cap valoració del
cost que suposen els sous del nostres governants, sim
plement fem públic allò que és públic.

Cost mensual retribucions del govern PP-BLOC:
15426,00 Eu. ( 2.566.670 ptes)
Cost anual retribucions del govern PP-BLOC:
189692,00 Eu. ( 31.560.429 ptes)
Cost anual seguretat social del govern PP-BLOC:
46661,77 Eu. ( 7.763.866 ptes)*
Total anual retribucions + SS del govern PP-BLOC:
236.353,77 Eu. (39.324.295 ptes)

Aquest total caldria ser incrementat amb la quantitat
corresponent que cobre l'Alcalde, Mundo, per l'assistència
a les comissions pertinents i plens. Igualment amb el que
cobren la resta de regidors del PSOE, per l'assistència a
les comissions informatives i Plens.

*(Els costos de SS són els aplicats normalment per
aquests casos, sense incloure el percentatge d'atur, al quI
no cotitzen els polítics locals)

-
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En Blanc i Negre • • • • • • • • • • • •
CESTA Y PUNTOS

Als anys 6Q, quan.aquest
programa estava en ante
na, els redactors de la
LOGSE encara anaven a
escola, ni tan sols s'havia
implantat la reforma de
Villar Palasí, la memòria
tenia bona premsa en l'en
senyament, i així es deia:
"el xiquet va molt bé, té
molta memòria". "Gesta y
Puntos" era un concurs
juvenil en què es formula
ven preguntes als concur
sants basades en el temari
del batxillerat d'aleshores,
seguia la mecànica d'un
partit de bàsquet, l'equip el
formaven cinc xics, dos que
s'anomenaven davanters,
si aquest fallaven, la pre
gunta passava al dos ano
menats defenses, i final
ment quedava encara la
solució del pivot, que podia
contestar també si fallaven
tots els membres de l'equip
rival.
El presentador del progra
ma era un periodista espor
tiu Daniel Vindel, coordi
nador els diumenges de
"Domingo deportivo espa-

ñol" a la Cadena Azul, pre
sentava el programa amb
uniforme d'àrbitre de bàs
quet, anys després presen
taria un altre concurs esco~

lar de tipus esportiu "Cami
no del record".
"Cesta y Puntos" es va
mantenir en la graella de la
programació fins l'any
1971, van participar cente
nars de col'legis de tot l'es
tat, alguns encara mostren
actualment la victòria en el
concurs com un mèrit en el
seu currículum, tal com
podem llegir a la pàgina
web dels Maristas de León,

en què es recorda que van
quedar campions l'any
1967. Gràcies a les Escue
las Pías de Castelló es va
poder sentir el valencià per
primera vegada a TVE, els
seus seg.uidors els anima
ven amb l'històric crit de
"Pam, pam, orelluf'.
A la meua'escola també
jugàvem a "Cesta y Pun
tos", concretament a la
classe de Literatura, el joc
tenia una xicoteta variant,
sortia un de nosaltres
davant de la classe i tots els
demés li fèiem preguntes,
jo 11 vaig preguntar a LLI.

que e$ disputava amb mi el
primer lloc, la pregunta més
rebuscada del llibre, figura
va en la darrera pàgina i
amb lletra petita, "¿quién
escrib!ó El rayo que no
cesa?', l'hermano que pre
sidia la classe-concurs, V3

dir: "esta no la sé ni yo",
alguns anys després Joan
Manuel Serrat li donaria la
popularitat necessària a
Miguel Hernandez, ficant
música als seus poemes.

Josep Manuel San Abqón

Exàmens de Valencià

-

La Junta Qualificadora de
Coneixements de Valencià
ha convocat les proves de
nivell de valencià i el perio
de de presentació d'instan
cies. com que es tracta del
segon periode d'examens,
la presentació de la instàn
cia només donarà dret a
realitzar les proves en el
segon període.
Les matriculacions poden
ser per a certificats de
coneixements generals de
llengua amb els nivells, ele
mental mitjà i superior i els

de coneixements especí
fics, adreçats al llenguatge
administratiu, la correcció
de textos i el llenguatge
dels mitjans de comunica
ció.

A més, per a poder parti
cipar en les proves cal tin
dre, com a mínim, setze
anys complits en el dia que
s'efectuen.

Per a poder participar en
les proves cal sol.licitar-ho
presentant l'imprés que es
troba a a l'Oficina de Nor
malització LingÜística de

l'Ajuntament de Benicarló.
Els impresos, per al seua

banda, es poden aconse
guir a la Conselleria de Cul
tura i Educació, direccions
territorials de Cultura i Edu
cació i als centres d'infor
mació juvenils.

Els objectius, continguts
i model d'examen de cada
prova estan disponibles a
l'Oficina Municipal de Nor
malització Lingüística de
l'Ajuntament de Benicarló.

D'altra banda, del 17 de
setembre al 31 d'octubre es

podran realitzar les isncrip
cions pels cursos de la
UNED. Les matriculacions
podran fer-se a la segona
planta de l'ajuntament
dilluns i dimarts de 7 a 9
del vespre i dimecres de
4:30 a 7 de la vesprada.
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Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 400

TEXT: ellector

Com són vostés de con
formats, senyora meua.
Assoleixen la fita impensa
ble fa vuit anys d'arribar als
quatre-cents números i ho
deixen passar com si res,
com si fóra la cosa més
natural del món que una
publicació setmanal en
valencià arribara tan lluny.
Ni un número extra com
memoratiu, ni un trist edito
rial d'autobombo... Massa
humilitat, massa humilitat o
massa droperia i deixade
sa, a saber. Siga com siga,
felicitats.

El tema de la setmana
és calcadet al de l'any pas
sat per aquestes dates. Les
mateixes històries de sem
pre: ràtios esmicolades,
falta d'aules, obres imprevi
sibles... Posa el dit a la
nafra l'editorialista quan
ens recorda que és ben
cert que tantes vegades
ens han dit que "España va
bien" i que l'únic problema
d'aquest país és Xabier
Arzallus que ens ho hem
arribat a creure. En aques
ta societat hi ha uns bons 
ells, els nous constituciona
listes que si no fan més és
perquè van rebre l'herència
dels' socialistes- i uns
dolents -tots els altres-.
Quines ganes d'allargar a
córrer.

Ha tornat amb l'eina ben
esmolada -sense mosses
que diu ell- Robespierre
amb la seua guillotina.
Aquesta publicació neces-

sita una secció d'aquest
tarannà. Es pot estar o no
d'acord amb tan insigne
personatge de la història
francesa, però la seua
perspectiva dels afers polí
tics locals no deixa indife
rent ningú, ens podrà agra
dar o no, semblar-nos
encertats els seus comen
taris o no, però sempre ens
fa reflexionar. La veritat és
que aquesta secció m'evo
ca els desapareguts i sem
pre atinats escrits de J R
Ramírez; aquest senyor
també anava sempre per
feina. Llàstima, potser
entre tots dos formarien un
tàndem insuperable.

Em deia l'altre dia un
amic que es pensava al
principi que els escrits de
Pere Bausà eren copiats
d'algun lloc, però que de

"La veritat és que
la secció de

Robespierre m'e
voca els desapa-
reguts i sempre

atinats escrits de
J.R.Ramírez, que
també anava per

feina"

seguida va descobrir que
no, que en cadascuna de
les col·laboracions setma
nals hi ha hores i hores de
treball. Em consta que en

alguns centres de secundà
ria de la comarca s'utilitzen
els articles de Bausà com a
material didàctic en diver
ses assignatures. Estaria
bé que, qui fóra -l'ajunta
ment hauria de ser-, publi
cara amb dignitat un recull
de tots aquests escrits.
Aquesta setmana torna a
insistir en el tema de la
gestió dels residus al
Maestrat; ja tinc ganes de
veure com s'acaba la cosa
perquè pel que IIijo, estem
tots vivint a la vora d'un pol
vorí. Afortunadament el
nostre senyor alcalde, com
a cap de fems del territori i
amb la diligència que el
caracteritza, sabrà solucio
nar aviat tots aquests pro
blemes.

Abundant en el tema.
Algú vol que li diga que
faran amb els papers de les
signatures que estan reple
gant els veïns de l'aboca
dor deslegal, alegal o inle
gal ? Doncs això, efectiva
ment, i després els crema
ran.

M'agradaria que el pele
grí m'aclarira si això de no
voler gastar més que unes
espardenyes en tot el viat
ge és una promesa feta al
sant Apòstol, és una mani
festació d'humilitat pelegri
na o es tracta d'un repulsiu
acte de gasiveria. Sempre
patint.

Aquesta setmana la
intrèpida reportera Oms ha
hagut de treballar de
valent. O és que han pas
sat moltes coses al nostre

poble o és que alguns dels
seus col·laboradors s'han
adormit. Els únics que no
fallen mai, i seria d'agrair
que fallaren de tant en tant,
són els del futbol. Per cert,
La Veu de Benicarló
demana a crits una millora
en l'apartat esportiu. No hi
apareix ni una ratlla, ni una,
d'un dels esdeveniments
esportius més destacats de
la temporada: la presenta
ció del POVET.com. No
s'ha comentat en tot l'estiu
ni un sol dels seus partits
de pretemporada, ni s'ha
dit res dels nous fitxatges.
Com volen, senyora Gar
cia, que aquesta revista la
lIija algú?

Sanabdon ha tornat a la
crítica literària i ens torna a
recomanar un llibre de
relats breus de Luis Valera.
Si ell el recomana segur
que deu ser bo. Confio que
aquesta setmana torne a
aparéixer una altra vegada
la nova secció "En blanc i
negre" (en aquesta revista
no hi ha més remei, no es
podria dir mai "A colorins",
per exemple), em va agra
dar molt allò de José Luis
Barcelona, Mario Cabré i
"Reina por un dia".

L'ESPIFIADA DE LA SET
MANA.
A mi què em fa que se'n
vagen de sopar ? Jo, de
moment, també sopo tots
els dies i no ho vaig esbom
bant als quatre vents. Morts
de fam.

LA VEU, AL TEU COSTAT, DES DE FA VUIT ANYS
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TEXT: perebausà

El passat dijous 11 de
setembre, representants
del consorci de residus de
la Zona I i de les empreses
adjudicatàries de la gestió
dels residus urbans, es van
reunir a Cervera amb diver
sos edils municipals i gran
nombre de veïns. Explica
ren les característiques del
projecte aprovat - planta de
tractament i abocador a la
partida de les Argiles- i els
beneficis que obtindria el
poble, però no van convèn
cer a la majoria dels assis
tents. Ja es contempla, per
part del consorci, un canvi

" d'ubicació.
Com assenyalàvem en

l'anterior article, en 1977 el
consistori cerverí, amb l'o
posició del grup socialista,
aprovà la instal·lació d'un
abocador mancomunat a
les Argiles. El projecte, ges
tionat per un empresa mixta
formada pels ajuntaments
implicats i VAERSA -Valen
ciana de Aprovechamientos
Energéticos de Residuos
S.A-, empresa pública de la
Generalitat, incloïa una
planta d'empaquetament
dels residus i un abocador
d'alta densitat. El president
de la diputació anuncià que
les obres iniciarien l'octu
bre, peró mai começaren.
L'alcalde popular de Cerve
ra responsabilitzà els
regionalistes d'Unió Valen
ciana que tenien al seu
càrrec la Conselleria de
"Mig" Ambient, dins del
govern de coalició amb els
populars. Les raons, possi
blement, eren altres.

L'Estat Espanyol entrà
en la ~omunitat Econòmica
Europea, desprès Unió
Europea, l'any 1986, i
començà a incorporar la
seva legislació mediam
biental. La Directiva

91 /156/CEE de 1991, relClti~

va a la gestió dels residus,
fixava com objectius dels
estats membres, en primer
lloc la prevenció o la reduc
ció de la producció de resi-

dus; en segon lloc, la valo
rització - aprofitament dels
recursos que contenen els
residus- mitjantçant el reci
clat, la reutilització, i la inci
neració amb recuperació
d'energia com última opció.
Aquesta norma obligava a
un tractament integrat de la
majoria de residus sòlids,
superant la dicotomia cara
terística de la legislació
espanyola que distingia
entre residus generals i
perillosos. Fins 1995 tenien
de termini els estats mem
bres per transposar la
directiva a les seves legis
lacions. Però la llei espan
yola de residus, llei
10/1998, és de l'any 1998.

La normativa legal que
aleshores inspirava els
plans de gestió de residus
al País Valencià es va que
dar desfasada. La Generali
tat intentà avançar-se a l'a
provació de la llei de resi
dus estatal amb un pla que
assumia, en part, els objec
tius de la normativa euro
pea. En juliol de 1997, la
Generalitat aprovà el Pla
lntegral"de Residus (PIR)

com pla d'acció territorial
previst en la Llei d'Ordena
ció del Territori (LOT
6/1989). El PIR divideix el
territori valencià en 17
zones de gestió integrada
dels residus sòlids. No con
templava la incineració en
els sistemes de tractament
proposats: un 17 per cent
dels residus anirien a plan
tes de reciclatge i recupera
ció, un 31 per cent a plan
tes de compostatge i un 52
per cent es dipositaria
directament, sense cap
tractament, als abocadors
controlats. L'oposició d'es
querres i ecologistes
denunciaren l'incompliment
dels criteris europeus, per
la pretensió de llançar més
de la meitat del fem directa
ment a l'abocador. El
govern valencià també
estava elaborant una llei
autonòmica de residus que,
com a novetat, pretenia
treure dels ajuntament gran
part de les competències
en la gestió dels residus i
traslladar-les a un organis
me públic nomenat Entitat
de Residus de la Comunitat
Valenciana. La llei estatal
de 1998 hipotecà greument
la implantació del PIR i tirà
per terra l'esborrany de llei
valenciana de residus. El
retard legislatiu i les elec
cions municipals i autonò
miques de 1999 van paralit
zar l'abocador a Cervera.

El desembre de 2000,
les Corts aprovaren la llei
valenciana de residus (llei
10/2000) que, com aporta
ció característica, deixava
la gestió dels residus a la
iniciativa privada. El PIR
fou modificat segons la
nova legislació i el Pla
Zonal I (Maestrat, Ports i
part de la Plana Alta) fou
aprovat l'octubre de 2001.
El socialistes de Ports
Maestrat van oferir consen-

suar el desenvolupament
del Pla Zonal I al partit pol··
pular. El consistori de Cer
vera desestimà, per unani
mitat, la proposta de la
Conselleria de Medi
Ambient per a instal·lar una
planta de tractament i un
abocador a les Argiles.

A principis de 1998, l'a
juntament de Benicarló pre
sentà el nou abocador de
residus inerts -runes, fus
tes, vidres...- ubicat a la
partida Clotals, al costat del
camí Moliners. El terreny
era un antic clot buidat per
a construir l'autopista que
seria envoltat d'una tanca
metàl'lica i d'un cinturó
vegetal d'oliveres. A mesu
ra que s'omplís el clot, seria
cobert de terra i es plantaria
vegetació diversa. Hi havia
unes casetes per dipositar
per separat tot allò recicla
ble com vidres, metalls,
cartrons, plàstics.... Segons
el regidor encarregat, l'abo
cador devia ser "l'embrió
del futur ecoparc". A
2001, l'ajuntament convocà
el concurs per adjudicar la
gestió de l'abocador. Els
regidors nacionalistes
denunciaren que no es
podia treure a concurs la
gestió d'una activitat "dub
tosament" legal perquè la
legislació vigent obligava a
la redacció d'un projecte
tècnic, d'una declaració
d'impacte ambiental... per
legalitzar l'activitat de l'abo
cador. Des de l'any 2000,
han sovintejat els incendis,
amb la crema d'alguna
finca veïna, i les males
olors i fums que pateixen la
gent dels voltants i deIa
resta del municipi. La
degeneració de l'abocador
ha anat a més, com s'ha
pogut comprovar aquest
estiu.
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Sra Directora,
Una vegada més, em diri
geixo a vosté per expressar
la meva queixa per la situa
ció de la Ratlla del Terme I
l'arreglament que s'ha fet
de la mateixa a "altura del
nou centre comercial.
Venint des de la platja, es
troben molts bacs i en arri
bar al centre, encara hi ha
confusió amb les fletxes
que hi havia abans, i els
carrils que delimiten amb
dos sentits.

Sembla que tampoc a la
general s 'ha llevat el pintat
groc d'obres quan ja se
suposa que estan tempo
ralment acabades, i per
tant, s'han de treure d'allí
quan no corresponen.
I què en podem dir de la

zona del Barranquet venint
del lES Ramon Cid, cap al
Camí Rajolar; cada vegada
que plou s'inunda i es
queda sempre igual, passi
vitat total. Per què no es fa
alguna cosa per evitar-ho o
es posen murs de conten
ció o més terra per absor
bir tota l'aigua.

Sé que tornarà a passar
i els afectats serem els que
patirem les conseqüències,
però no es farà res al res
pecte.

I molts carrers del cen
tre, necessiten asfaltat nou,
amb tants parxes i obres
que s'han fet fa temps.
Què hi ha de la nova EOI?
Sembla que s'ha obert un
termini de preinscripció
però no ha sortit res en

premsa; ho vaig sen-
tir per la ràdio, i em vaig
quedar sorprès de sentir
que només hi hauria horari
de 19 a 21 h, això vol dir
que només hi haurà un
grup per cada idioma?

, què hi ha dels nous
contenidors de reciclatge?
Crec que els de plàstic són
necessari cada vegada
més;però encara seria més
efectiu si es pogués enviar
informació als domicilis de
com fer-los servir adequa
dament.

I què en tenim del nou
ambulatori? No es diu res i
el vell cada volta més petit;
però per mi efectiu; estic
content com m'atenen les
infermeres, els metges i
resta de personal, crec que

"atenció es correcta i ama
ble per a la quantitat de
feina que en tenen.

Gràcies a totes/tots!! HI
ha algun plan per zones
verdes? com ja vaig dir a
l'última carta, la zona de
Palau seria perfecta
almenys per tindre una
zona de passeig i esbargi
ment en hores de màxima
capacitat, etc.. Per cert,
quan ens informaran de la
nova programació de teatre
de tardor i els cursos de la
UNIVERSITAT POPULAR?

J.J. Saliln

Exposició de pintura
a l'oli d'Andrea Vila

I Alguns ho !

dubtaven,
nosaltres,

no!!! J

TEXT: noemíoms

El pròxim dissabte dia 20 a
les 20 hores s'inaugura l'ex
posició de pintura a l'oli de
Andrea Vila Garrido.

Andrea té només 12
anys i viu a Barcelona. Va
començar a pintar des de el
sis anys. A l'exposició

podrem vore paisatges,
bodegons i retrats. Andrea
ja a exposat a Cambrils,
Barcelona i Lleida.

Des del dia 20 fins al 9
d'octubre podrem gaudir
d'aquesta exposició al
Museu Arqueològic Munici
pal que romandrà obert de
18 hores a 21 hores i que

és altament recomanable
per la qualitat de les pintu
res, un fet que sorpén
donada la curta edat de la
pintora.

~--~----------------------------------------- I- ·-~I -.:-----
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Editorial ••••••••••••••
El pastís comerçial de la comarca

Amb la propera inaugu
ració del centre comercial
de Carrefour s'obren alguns
interrogants "més sobre el
futur del comerç a la comar
ca, però especialment hom
es pregunta com afectarà
aquesta nova oferta el Cen~
tro Comercial Costa de
Azahar.

Des .de la seua precipita~

da inauguració amb les
autoritats civils i eclesiàsti
ques., aquest. centre ha
estat envoltat de polèmica.
Els accessos per la zona

nord són absolutament ter
cermundistes i perillosos;
veure com un cotxe tot
terreny fa maniobres
estranyes perquè desco
breix que no hi pot accedir
pel pas a nivell és força
habitual. Els accessos que
es van inventar per la
banda de Peníscola no cal
recordar la polseguera que
van alçar. I el fet és que a
hores d'ara no se'n sap res
de les famoses rotondes
que havien de facilitar l'arri
bada al complex lúdic i

comercial. També convé
recordar que amb les qua"
tre gotes que van caure
aquest passat més d'agost
els problemes d'accés es

.van accentuar. El que tam
poc és de rebut és com ha
anat la tramitació del centre
comercial que s'ha d'ins
tal'lar a la ciutat ve'ina al
que se li exigeixen coses
com a contrapartida al que 
en teoria- li pertany perquè
és just, com és la llicència.

Ara fa uns dies al Centre
Costa Azahar es va haver

de tancar un comerç per
què sembla ser que hi
havia una important errada
de construcció i es va
enfonsar part del sostre. Hi
ha comerços en què pràcti
cament no es veu mai
ningú, als cinemes tampoc
no es veu mai massa
gent... i ara, amb tanta
competència, com s'aca
barà tot?

CARXOFA: Compartida, per Àlex Gozalbo i Ismael
Mateu, que pel que sembla han envaït i
recalat amb força a la secció esportiva del
Levante ..de Castelló. L'anterior cap de
redacció de ta Veu és ara cap esportiu del
diari castellonenc i tindrà la inestimable

col·laboració del company Mateu.

PANISSOLA: Per José Luís Guzman i Jaime Mundo,
perquè els va costar aixecar la ploma per c'I1

.4'i.'"escriure quatre ratlles dedicades a La Veuif
de Benicarló en el seu número 400 que l'
marcava els vuit anys d'història i pluralitat r
informativa. El poder i els polítics no gover-
nen per a tots, però nosaltres seguirem fent-los cas i
informant als nostres fidels lectors.

•••••••••• Fotos Denúncia
Quines coses passen en
aquest poble. Recorden fa
unes setmanes les meda
lles que el regidor Flos es
ficava per haver solucionat
el problema Ua ens agra
daria a tots que això fos
cert), de la merda de la
platja del Morrongo?
Doncs, si miren la foto que
un bon veí ens ha fet arri
bar, li podríem canviar les
medalles pel que apareix
a la instantània, una com-

presa i un condó.
Així que ja estava tot
apanyat i ja no tornaria a
passar. Poc li ha durat l'a
legria. No sabem de qui
serà la culpa que pel canut
clavegueril apareguessin
aquests estris d'ús humà,
però el que si sabem és
que de troles ja n'estem
més que farts i que volem
que aquest abocador mer
dós deixe de xorrar.

~-,,::,----------------------------------------------.-,
sl SUSANNA ANGLE'8.'l Ad" t " . b "' " bl" 't tl b'l' I3,ERÀ, PERE BAUSÀ mIms raCIO, su scnpclOns I pu ICI a LA VEU respecta la llibertat d'expressió. La responsa I 1- I
:AS, XAVIER BURRIEL, I 964.82.84.68 tat de les opinions és de qui signa l'escrit. LA VEU es
S, CARLES LLUCH~pvl DissenyI © C.OPISTERIA GRÈVOL reserva el dret d'acurçar els textos que sobrepassen les
?LGA LLUCH, JOSEP V Dipòsit legall CS- 242-95 20 línies. Els articles hauran d'anar signats amb nom,
st2L~~%~1~~~ ImprimeixI GRÈVOL. adreça i número de DNI, enca~a que podran aparèixer
CARLES ADELL PASSATGE SANT BLAI N. 2 amb pseudonlm.
------

--------------------------------------------------~
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La Via de la Plata
'Etapa 34

Bandeira - Ponte Ulla - Susana - Pinheiro - Angrois -Santiago

TEXT: tonyofibla

Quan ens alcem les
companyes, i ell, ja fa una
estona, una hora, que
estan bambant. Com cal
esperar sortim, amb un got
de llet al cos, abans que
elles. Són lentes. Comen
cem a caminar tot fosc
mirant al cel a veure si
podem albirar alguna llàgri
ma de Sant Llorenç. Han
de ser alguna nit d'aques
tes. Només en veiem una.

Quan es fa de dia espe
rem trobar algun bar obert
per a esmorzar però tot
està tancat. Caminem i
caminem sense poder
menjar res, dues galetes
que portem per la motxilla.

De cop i volta veiem una
tenda oberta. Sant Jaume
ha proveït. Comprem una
empanada i unes cerveses
i asseguts a un brancal ens
mengem una de les empa
nades més bones que he
menjat mai. Després del
merescut descans, quan
ens disposem a reempren
dre el camí, ens veiem a les
nostres pelegrines que coi
xint coixant venen cap a
nosaltres a bon pas. Les
animem una estona i
seguim.

Ara anem per carretera
però a Susana hem d'aga
rrar el camí. Apleguem a
Susana i, com en aquest
pobles no hi ha cartell a
l'entrada no sabem on
estem, li faig una foto a l'in
dicador del camí i seguim
per carretera. Ja l'hem feta!

AI cap d'una estona li dic
a Vicent que no anem bé,

que Susana ja ens la hem
passada, doncs Santigo
està davant mateix però no
podem seguir perquè tenim
l'autovia pel mig.

"Apleguem a
Susana i com en
aquests pobles
no hi ha cartell

d'entrada no
sabem on

estem. Ja l'hem
feta!"

Reculem, sort que hi ha
unes dones parlant al
carrer, els preguntem pel
camí i ens diuen que el

trt
tenim a 25 m. Hem tingut
sort. On he fet la foto era el
desviament.

Poc abans de la una ja
estem a Santiago. Primer
visitem la Colegiata de
Santa Maria del Sar que
ens ve de passada. Anem a
la catedral que està a tope
de gent i després anem a
buscar la compostelana.
Eenguany agafem la civil,
nova i molt bonica. A més
no la tenim. Per aconseguir
el document ens toca fer un
poc de cua i Vicent es posa
nerviós. Jo li dic: "Vicent,
vens de Sevilla a peu, això
vol dir que no tens massa
pressa. Que importa déu
minuts més o déu minuts
menys."

Quan anem cap a l'al
berg, el seminari, ens tro
bem a les pelegrines fetes
pols però molt contentes i
amb cara de satisfacció
d'haver aconseguit l'objec
tiu encara que no han
pogut aplegar a la missa
del pelegrí.

El seminari està ple de
gent. És un cop molt fort
anar per albergs on no hi
ha ningú i de cop et veus un
munt de gent. No sé quanta
gent pot haver, alguns cen
tenars, segur. I això que
encara és migdia.

Ací al seminari els cape
llans tenen muntat un bon
negoci: uns quants euros
multiplicat per uns cente
nars de pelegrins cada dia
són molts centenars d'eu
ros diaris. Toda por Santia
go!

Per la tarde peguem una
volta i anem a complir amb
els rituals amb Sant Jaume:
la cabotada, l'abraçada i la
visita a la cripta. Aquest
matí era impossible de
tanta gent. Estem en un bar
i fa fred. Vaig a buscar roba
de mànega llarga.

Santiago, tant angoixant
com sempre. Gent, turistes,
pelegrins, paradetes, la
tuna, botafumeiros, sama
rretes, ... Típic i tòpic.

Per sopar fem un extra:
un poc de crosta i un bon vi
de la terra. No podem abu
sar massa que demà
seguim.

-
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ENTREVISTA A JAUME GOZALBO,
DIRECTOR DE L'lES "JOAN COROMINES"

TEXT: pacodelcastillo
FOTO: lIufsagarcia

Si la passada setmana
van iniciar-se les classes
de primària, aquest dime
cres es van incorporar a
les aules els alumnes de
secundària dels dos insti
tuts de Benicarló.

Per parlar del comença
ment del curs, hem entre
vistat Jaume Gozalbo, fla
mant director de l'lES
Joan Coromines.

La Veu. Com ha anat l'i
nici de curs ? S'han
incorporat tots els pro
fessors, hi ha alguna
incidència remarcable?
Jaume Gozalbo. Sortosa
ment, l'inici de curs ha
anat bé. S'ha incorporat
quasi tot el professorat;
miraculosament, diria jo.
Cap incidència negativa
remarcable.

LV. Hi ha alguna novetat
respecte el curs anterior
?
JG. Sí. L'inici de la implan
tació progressiva, en un
termini de fins a cinc anys,
de la polèmica LaCE. En
aquest curs es posarà fi
als criteris de la Promoció
Automàtica en ESa.

La fixació d'un calenda
ri de 175 dies lectius en
ensenyaments obligatoris.
Les qualificacions que tor
naran a les expressions

numèriques i acompanya
ran les tradicionals "insu
ficient", "suficient", etc.
Exàmens de recuperació
a setembre. L'establiment
de programes de diversifi
cació curricular. I altres.

Enguany com a
novetat comença
la implantació
progressiva en
un termini de fins a
cinc anys, de la
polèmica LOCE.
En aquest curs es

'pÇ>s,arà fi als crite
ris .de la Promoció
Automàtica en
l'ESa

LV. Quina és l'oferta
acadèmica del Joan
Coromines?
JG. L'ESa completa. Tres
tipus de batxillerat: Huma
nitats i Ciències Socials,
Ciències de la Natura i de
la Salut i el Cientificotec
nològic -l'únic centre de
Benicarló que l'oferta i
l'imparteix. Voldria desta
car que en les Proves
d'Accés a la Universitat
del curs passat, la mitjana
de del nostre Institut esta
va molt damunt de la mit
jana de la resta de Comu
nitat. També oferim Cicles

Formatius de Grau Mitjà:
Tècnic en Muntatge i
Manteniment
d'lnstal·lacions de Fred,
Climatització i Producció
de calor, Gestió Adminis
trativa, Hoteleria i Turisme
i per primera vegada i únic
en la comarca: Fabricació
a mida i instal'lació de fus
teria i moble.

De Grau Superior: Tèc
nic Superior en Adminis
tració i Finances, Adminis
tració de Sistemes
Informàtics i Desenrotlla
ment i aplicació de projec
tes de construcció.

LV. Sembla que els pro
blemes que van tenir el
curs passat amb el cicle
de Cuina han quedat
solucionats...
JG. Sí, totalment.

LV. Un dels problemes
més evidents que té el
seu centre és la manca
d'espai. Dues coses. Pri
mera, sap si l'adminis
tració té previst realitzar
alguna mena d'obra a
l'antic taller de metall? I
segona, els suposa
algun problema que la
pista que hi ha a l'avin
guda' lecla siga de pro
pietat municipal?
JG. Sí. La intenció de l'Ad
ministració i el desig nos
tre coincideixen. Els Ser
veis Tècnics estan projec
tant enderrocar tota
aquesta ala i edificar uns

espais més d'acord amb
les exigències dels nous
cicles formatius: aules
modernes i amb l'equipa
ment adequat, sala de
professors, despatxos per
als Departaments, sales
per a visites... pensem que
l'edifici té uns 50 anys i
necessita fortíssimes
modificacions per a posar
se al dia.
En principi no suposa cap
problema però en oca
sions es cedeix a grups o
entitats sense comunicar
ho a l'institut, recentment
el dia u de setembré"van
trobar-nos la pista plena
de brutícia després d'un
concert, del qual, jo com a
director de l'institut, no en
sabia res.

LV. Alguna cosa més?
JG. Agrair a LA VEU l'inte
rés que demostra per
donar a conéixer a tots els
seus lectors el funciona
ment del nostre Institut.

Doncs això ha estat tot
el que amablement ens ha
contat Jaume Gozalbo, un
home que si ve és nou en
això de la direcció d'un
institut de secundària, és
un autèntic veterà d'estar
al front de centres de
primària car s'hi va estar
més de quinze anys al
capdavant de l'equip
directiu del desaparegut i
enyorat Col'legi "Jaume l''.
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Concert extraordinari de 'Disney' de la Coral Petiquillo

TEXT: coralpetiquillo

La Coral Petiquillo, secció
infantil de la Coral Polifòni
ca Benicarlanda, organitza
per als propers dissabte 20
i diumenge 21 un gran
espectacle on es realitzarà
un concert extraordinari
amb temàtica de 'Disney'.
AI repertori s'inclouen
cançons de fins a quatre
pel'lícules: "El Rey León",

"La Sirenita", "La Bella y la
Bestia" i "Mary Poppins".

L'apartat musical ha
estat dut per Sònia Ferrer i
Clara Ruiz, directores de la
Coral Petiquillo, mentre que
el treball escènic és obra
de Rafa Sanchez, que ha
col· laborat desinteressada
ment.

AI concert participaran
xiquets i xiquetes de 6 a 14
anys, que porten setmanes

assajant de valent per con
trolar tots els detalls. Es
realitzaran dues funcions a
l'Auditori de Benicarló. La
primera serà el dissabte 20
a les 20 hores i la segona
un dia més tard, el diumen
ge 21, també a les 20
hores.

Els membres de la Coral
Petiquillo han treballat amb
molta il'lusió per a que
aquest concert extraordina-

ri amb temàtica de 'Disney'
siga tot un èxit. L'entitat
aprofita l'ocasió per a ani
mar als xiquets i xiquetes
amb ganes de cantar a
apuntar-se a la coral. Els
interesats o interessades
només s'han de posar en
contacte amb algun mem
bre de l'entitat.

XIX Cicle de Concerts de Música Clàssica
la direcció de Carlos Casoli
va. Interpretarà un repertori
nou respecte al de dimecres
que inclourà obres d'autors
com Josquin Desprez, Marzi,
anònim del s. XVI, Purcell i
Stehle.

Diumenge 28 a les 20.30
h, i per posar el punti final al
Cicle, l'Orquestra de Cambra
d'Engelberg sota la direcció
de Vittorio Cacciatori inter
pretarà el "Concert per a violí
i cordes en Do M n. 1" de
Haydn, amb l'actuació del
solista Rainer Honeck, con
certino de l'Orquestra Fil
harmònica de Viena, i la
"Serenata en Do M Op.48"
de Tchaikowsky.

AUTO ESTELLER

Dijous 25 a les 20.30 h,
novament l'Orquestra de
Cambra d'Engelberg sota la
direcció de Vittorio Cacciato
ri interpretarà el "Concert per
a Violoncel en Si b M" de
Boccherini, on Renzo Bran
caleon tocarà la part solista,
el "Valse Triste" de Sibelius i
la "Simfonia de Salzburg en
Re M, Kv.136" de Mozart.

Divendres 26 a les 20.30
h els solistes de corda de la
Filharmònica de Viena inter
pretaran obres de Mozart,
Grieg, Tchaikovsky, Kreisler,
Johan Strauss, Josef
Strauss, Eduard Strauss i
Offenbach.

Dissabte 27 a les 20.30 h,
tornarà a actuar l'Orquestra
de Cambra "Euphonia" i l'A
grupació Coral "Tremenda
Cantata" de Peníscola sota

Ctra. N 340, km 142
Tel: 964400768 . Vinaròs

ció de Daniele Malinverno.
S'interpretarà un atractiu pro
grama format per les
següents obres: "Adagio i
Fuga en do m" de Mozart,
"Rondó per a violí i cordes"
de Schubert, on actuarà el
solista Salvatore Quaranta, a
qui ja hem pogut escoltar en
anteriors edicions del Cicle, i
finalitzarà el concert amb la
"Simfonia per a cordes
Op.110" de Shostakovich.

Dimecres 24 a les 22.00
h, actuarà l'Orquestra de
Cambra "Euphonia" i l'Agru
pació Coral "Tremenda Can
tata" de Peníscola sota la
direcció de Carlos Casóliva.
El concert inclourà obres de
Palestrina, Mendelssohn,
Diego Ramon i Lluch, Cume
llas Ribó, Telemann o
Mozart.

Cffi)
Auò. @

ESTELLER IMPORT
Entrada taller: Pg. Febrer Soriana
Exposició: Avda. Magallanes, 1

Tel: 964471708 - Benicarló

TEXT: olgallUCh

Continua el XIX Cicle de
Concerts de Música Clàssi
ca. Amb aquesta segona
setmana de concerts es tren
ca el tòpic segons el qualles
segones parts no són tan
bones com les primeres,
amb tots els respectes de les
primeres. Aquest any tenim
l'oportunitat d'escoltar i gau
dir els "Wiener Streicherso
listen", innovació del Cicle.

Dilluns 22 a les 20.30 h,
s'oferirà un recital de piano a
càrrec de Roberto Vitrano. El
programa inclou obres de
Wagner, Debussy i Liszt.
Dfmarts 23 a les 20.30, tor
narà a actuar l'Orquestra de
Cambra d'Engelberg, en
aquesta ocasió sota la direc-
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José Luís Guzman anuncia un estudi inicial
per al poblat ibèric de la Tossa

TEXT: noemíoms

El regidor de cultura de l'a
juntament de Benicarló pel
Bloc, José Luís Guzman ha
anunciat' que en breu
començaran els treballs
d'investigació per a esclarir
si el poblat ibèric de la
Tossa, lloc on s'havia pro
jectat un camp de golf,
mereix ser excavat o no per
a convertir-lo en un poblat
visitable com el de l'EI Puig
de la Nau.

Precisament, en aquest
últim jaciment estan a punt
de finalitzar els treballs
pendents, i actualment
només queda afegir-li
detalls de jardineria per a
aconseguir recuperar-lo per
complet.

Una recuperació i res
tauració que també s'ulti
marà de forma imminent és
la del convent de Sant
Francesc, "els pintors ja
estan acabant, s'ha realit
zat la neteja i quedarà per
col·locar el sòl flotant, així
com diversos retocs".

Fent balanç de l'estiu, el
responsable de Cultura del
Bloc va explicar que un any
més la biblioteca de la mar
va registrar un excei·lent
índex de visites, amb més
de 80 persones al dia i va
ressaltar que entre els rota
tius més sol· licitats es tro-

baven els aragonesos i
navarresos, encara que al
capdavant es trobava un
any més l'esportiu Marca.
Guzman va avançar que de
cara a la pròxima tempora
da el seu objectiu és el de
millorar tant les
instal'lacions d'aquest ser
vei com el d'oferir una peti
ta col'lecció que permeta al
turista conèixer més coses
de Benicarló i comarca.

D'altra banda, l'edil va
oferir la col'laboració de l'a
juntament a les associa
cions culturals que vulguen
portar a terme iniciatives
interessants, en aquest
sentit, va destacar èxit
aconseguit en la primera
edició del Festival Carxofa
Sound i va anunciar una

altra iniciativa conjunta amb
entitats privades com és
l'espectacle que oferirà
Pepe Rubianes a l'octubre,
contractat per les penyes
Tararots i Amics amb la
col'laboració del consistori.

A més, va recordar que
l'objectiu deia regidoria és
el d'aconseguir que "tots
els caps de setmana
Benicarló dispose d'acti
vitats culturals, ja siga
cinema, exposicions,
concerts ... volem mante
nir la capitalitat cultural
durant tot l'any". Precisa
ment, el 27 de setembre ja
s'ha programat un acte d'i
nici de l'activitat cultural en
la ciutat, amb l'objectiu d'a
propar "la cultura a la
gent". La jornada contarà

amb castells hinflables,
tallers de automaquillatge,
música i teatre entre moltes
coses.

D'altra banda, el regidor
delegat de Cultura va anun
ciar que aquesta àrea ha
tret a oferta pública tres
places d'ocupació, una com
responsable de l'arxiu i les
altres dos, de mitja jornada,
com auxiliar de cultura que
estaran reservade~ al
col, lectiu de discapacitats.

Però sens dubte, el gran
esdeveniment cultural de la
setmana ha estat la gran
acolJida que ha tingut entre
la població l'oferta de cur
sos de l'Escola Oficial d'I
diomes a Benicarló. Més
d'una vintena de persones
van fer la preinscripció en
el negociat de cultura de
l'Ajuntament de Benicarló
el primer dia, una cifra que
es va multiplicar l'endemà.
Frances, Anglès, Alemany i
Italia eren les alternatives,
en un principi, tot i que
segons s'ha pogut saber en
els últims dies l'alemany i
l'italia perillen ja que des de
Valencià s'ha retallat l'ofer
ta a tres idiomes, encara
resta saber si serà l'italià o
l'alemany el perjudicat.

Actes del 9 d'Octubre a Benicarló

--

TEXT: noemíoms

José Luís Guzman també
va anunciar que està pre
parant una setmana repleta
d'activitats coincidint amb

la celebració del 9 d'octu
bre, dia de la Comunitat
Valenciana. D'aquesta
manera, es perllongarien
els actes relacionats amb
aquesta festivitat al llarg de

la setmana amb la repre
sentació de teatre, exposi
cions i projeccions per
adults i nens. Tindran un
protagonisme especial la
banda de música, la colla

de gegants i cabuts, els
dolçainers i el grup de dan
ses entre altres.
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TEXT: rodolfoserrano
pacodelcastillo

No puc deixar de
començar aquesta crònica
(?) sense fer esment d'un
dels més desagradables
moments que he viscut mai
des que el Benicarló juga
els seus partits al Municipal
de la Carxofa. Com vosté
sap, estimat alhora que
sofert lector, una de les
il·lusions més grans de la
meua vida és veure recom
pensada la meua presència
als partits del COB amb el
pernil que diumenge a diu
menge se sorteja durant el
descans del matx. Sempre
que el COB ha jugat el seus
partits a casa, he comprat
una o dues tires de nume
rets, sempre! Aquest diu
menge va ser massa. Com
sempre, jo tenia el número
mil i pico, i per la megafonia
anunciaven que havia sortit
el set mil i pico. Fins ací tot
normal. Però vet aquí, que
al meu costat es trobava
una persona els numerets
de la qual veia perfecta
ment. La farfallosa veu que
emetia la cada dia més inin
tel'ligible megafonia anava
cantant els números. Jo
anava veient com el meu
veí de llotja estava a punt
d'endur-se la cuixeta de
porc cap a casa. Milers ...
cents ... desenes... Primer
l'imaginava treient-li la cana
i l'os. Després esmolant el
ganivet. Finalment podia
veure perfectament com el
tallava en rodanxes i se'l
fotia acompanyat de pa
amb tomaca. El meu pernil!
Davant els meus morros!
Decepció total. Gran crisi
d'ansietat. El meu pernil!

Però la mala tarde no es
va acabar ací, no. Per pri
mera vegada en aquesta
lliga, el nostre COB ens va

fer patir de valent. Anava
convençut de la clara victò
ria dels nostres davant els
d'Alcalà de Xivert tot i ser 
segons diuen- un dels
equips que més s'ha
reforçat. Com no podia ser
d'una altra manera, ens van
inflar a patades, colzades i
guitzes. Es veu que la
majoria de jugadors que
composen la plantilla gas
patxera són de Castelló i
Vila-Real, que del poble n'hi
ha ben pocs. Tots ells diri
gits per ressentit Barberà i
que es van endur un bon

"Una de les
il'lusions més

grans de la meua
vida és veure

recompensada la
meua presència als

partits del COB
amb el pernil que
diumenge a diu
menge se sorteja

durant el descans"

grapat de targetes de tots
els colors. Totes elles ben
merescudes. La primera
part va acabar amb avan
tatge per als nostres grà
cies a un gol de Jonatan.
Però poc després de la
represa els forasters van
fer dos gols, regals en
forma d'errada dels nostres
jugadors, que els posaven
per davant al marcador.
Com altres vegades, tenia
la sensació que el COB
seria incapaç de marcar un
sol gol. No arribàvem amb
claredat, i tothom veia a
l'horitzó la primera derrota.
Però vet aquí que un xicot
de Torreblanca que es diu

Peris (Peri, segons de la
Haba) va marcar el gol de
l'empat. Segons que em va
dir un directiu dels molt afi
cionats, en claríssim fora
de joc. Jo això no ho puc
assegurar perquè no ho
vaig veure. Però del que no
tinc cap dubte perquè ho
vaig veure de ben a prop,
és que el gol que va donar
els tres punts al Benicarló i
també la victòria, aconse
guit per Raül Martínez de
preciosa vaselina, va estar
precedit d'unes ciaríssimes
mans que el linier no va
veure (per això el pagava el
Benicarló) i que va costar
l'expulsió d'un defensa cen
tral de l'Alcalà molt bo i molt
llenyer. Aquell home (el
linier) va haver de sentir de
tota classe d'improperis per
part d'una colla de forasters
que no paraven de protes
tar-li la jugada. Com que el
gol es va aconseguir fora
de temps, no va haver per a
molt més i es va acabar el
partit.

Com a conclusió, que no
acabament, cada dia
entenc menys això del fut
bol. No entenc les tàcti
ques. No entenc que un
equip que aspira a pujar de
categoria jugue, durant
algunes fases del partit i a
casa, amb cinc defenses i
un home en punta (5-4-1).
Bé està no arriscar, però
enguany la gent vol espec
tacle. Potser ens falta una
mica d'experiència i sobra
joventut.

Només afegir que la
grada presentava una bona
imatge. Entre quatre d'ací
que van acudir il'lusionats
amb el nou projecte Sisco
Xoco-De la Haba i quatre
de fora que en van vindr, e
segur que es va aconseguir
la millor entrada de la jorna
da en aquesta categoria. A

la tribuna però, els aficio
nats de sempre van notar el
buit que ha deixat l'amic
Paca Flos ara que el seu
xic juga a La Sénia i ja no
ve a vare els partits del
COB, espero que quan no
hi haja coincidència horària
es deixe veure perquè els
pocs que anem formem
part del paisatge futboler
benicarlando i si un dia fal
tem de seguida pregunten
si ens ha passat alguna
cosa.

També destacar que va
redebutar per enèsima
vegada Javi López i que
s'ha fitxat el veteraníssim 
però veteraníssim de veri
tat- Plaza per recolzar el
mig del camp. Amb aques
tes noves (?) incorpora
cions el tàndem d'entrena
dors podrà comptar amb
cinc jugadors que han
estat, com a mínim, en ter
cera divisió.

El proper diumenge el
Benicarló comença el seu
lachrimarum valle al camp
del Rossell. Serà el primer
lloc on se sentirà de tot, tant
per les orelles com per
qualsevol part del cos. Em
sembla que és la primera
vegada que el Benicarló
juga en aquesta bonica vila
del Maestrat, ciutat natal
del conegut Miquel Àngel
Pradilla, en partit oficial.
Que guanyem. Un darrer
suggeriment: si li agraden
les serves, pot gaudir d'a
quest deliciós fruit a la
carretera que puja a Bel. Si
no s'han mort o les han
arrencades, n'hi havia unes
quantes de serveres.
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EL CÒMICI per Xavi Burriel

Notícies provincials

CascoS rccorda que CasteUó,

h.... b· ·.t d.··e.l·P·P 1·9·0. kilón1ctrcs d'autoviaarc·u .
leI1(lllte..emv

Sí? ~ doncs a Benicarló
si vols anar per autovia has

d'agafar l'auto i anar
per la via.

Tenim a la venda els llibres de text:
Còl-Iegis públics i centres d'ESO i Batxiller

COPISTERIA

LLIBRERIA

PAPERERIA

CÒPIES COLOR

B/N I PLÀNOLS
Sant Blai, 2 -Tel.: 964 475698

12580 BENICARLÓ



-
ESPORTS
Pàgina 15 Iaveudebenicarlo

El Barça repeteix títol al Ciutat de Benicarló
TEXT: vicentferrer

El FC Barcelona, entre
nat per Miguel López Abril,
va aconseguir el cap de
setmana passat revalidar el
títol de campió del Torneig
Nacional Junior Ciutat de
Benicarló. L'equip català va
superar al Reial Madrid a la
semifinal i al Pamesa
València a la gran final de
diumenge al matí. El con
junt madrileny, per la seua
part, es va fer amb el tercer
lloc, en superar el DKV
Joventut de Badalona, que
a la semifinal tampoc va
poder amb el Pamesa

València.
El millor jugador del tor

neig, que va tornar a ser un
èxit de públic, va ser l'aler
Raimon Pujol (Reial
Madrid), mentre que el
premi al màxim encistella
dor se'l va endur el base
Jordi Puigarnau (FC Barce
lona). Per Benicarló, a
més, van passar jugadors
de la importància de Albert
Fontet (FC Barcelona),
Tomasz Kesicki i Fabricio
Vay (Pamesa València),
tres dels joves més impor
tants d'Europa a la seua
edat.

Tant els jugadors com

els entrenadors (Miguel
López Abril, Carlos Frade,
Javier Arreondo, Javier
Castillo) van felicitar el
Club Bàsquet Benicarló per
l'organització del torneig,
tant ,pel que fa als partits
com per l'allotjament i el
menjar que se'ls va buscar.

En el capítol d'incidents
només cal destacar l'al'lèr
gia que va sofrir un jugador
del DKV Joventut, Xavier
Campillo, que va ser tras
lladat dissabte al Centre de
Salut de Benicarló pels res
ponsables de Protecció
Civil.

José María García, un

dels màxims responsables
del torneig, va fer un
balanç "molt positiu perquè
el nivell de joc ha estat molt
alt i els aficionats han res
post molt bé, tenint en
compte que uns dies abans
s'havia realitzat també el
Partit Amistós ACB entre el
Pamesa València i el Ricoh
Manresa".

1. FC Barcelona
2. Pamesa València
3. Reial Madrid
4. DKV Joventut

Millor jugador:
Raimon Pujol (R Madrid)

Màxim encistellador:
Jordi Puigarnau

(FC Barcelona)

Demanen la convocatòria de la
Junta Rectora del Parc de la Serra d'lrta

TEXT: noemíoms

APNAL-Ecologistes en
Acció ha enviat una carta a
nou conseller de Territori i
habitatge, Rafael Blasco,
reclamant una reunió urgent
de la Junta Rectora del Parc
Natural de la Serra d'lrta,
alhora que exigint consens
en la presa de decisions que
afecten al parc i explicacions
sobre "les tasques que
està portant a terme el
director-conservador, que
encara no s'ha presentat a
la Junta Rectora, ni ha
comunicat cap de les
seves propostes, progra
mes d'actuació i activitats
concretes, així com el
pressupost que disposa
aquest espai natural per a
garantir el seu correcte
funcionament", segons
explicava el portaveu de la
Plataforma de defensa de la
Serra d'lrta i representant
d'APNAL- Ecologistes en
Acció a la Junta Rectora del
Parc Natural, Joan Vicent
Sanz.

Des d'Apnal es lamenta
que la Junta Rectora encara
no haja pogut assumir cap
de les competències que li
van ser assignades per
decret, ja que "l'única vega
da que s'ha reunit va ser el
dia de la seva constitució,
i d'això fa ja gairebé un
any". Davant aquesta situa
ció conclouen que "la Junta
pretenia fer complir la bui
dor legal que es presenta
va, però en cap cas, con
vertir-se en li veritable
organisme rector d'aquest
espai".

Davant la falta d'informa
ció, el portaveu de la plata
forma en Defensa de la
Serra d'lrta demanen que es
convoque de forma urgent la
Junta per a tractar temes
com el pressupost de gestió
del paratge i de la reserva
marina, informació referida a
l'adreça tècnica i la coordi
nació del personal assignat
al parc, les memòries anuals
d'activitats o ql,Jines accions
s'estan realitzant per a
incentivar la participació ciu-

" nat "....1
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tadana en l'espai.
Així mateix, Sanz insta a

abordar en aquesta reunió
"la necessitat de modificar
el PGOU de Peníscola,
adaptant-lo a les directrius
i recomanacions del
PORN, a plantejar la
supressió de llicències
urbanístiques sobre l'àrea
d'expansió urbana, ate
nent que el sòl urbà i urba
nitzable dels termes muni
cipals d'Alcalà de Xivert i
Peníscola superen a l'ex
cés la capacitat de càrrega
del territori i els projectes
presentats per a realitzar
se en aquesta zona poden

ocasionar un fort impacte
ambiental sobre el parc".

Equips nous per a Amay
Els voluntaris de Amay

conten ja amb un nou equip
per a realitzar els seus tre
balls de voluntariat en la
Serra d'lrta.

Els equips s'han pogut
adquirir gràcies a la col'labo
ració desinteressada d'un
grup d'artistes que van
donar part de les seues
obres. Ara, gràcies als bene
ficis obtinguts de la venda
d'aquests quadres, els inte
grants d'Amay gaudeixen de
motxilles noves.
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